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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliștii au câștigat o primă luptă în RĂZBOIUL cu Metrorex: 

Angajații nu vor fi sancționați sau dați afară după protest 

Angajații care au participat la protestle de la metrou nu vor fi sancționați, iar 

Metrorex nu face disponibilizări, a anunțat, marți, la finalul discuțiilor cu 

sindicaliștii de la USLM, directorul companiei, Ștefan Paraschiv, anunță 

MEDIAFAX. 

Metrorex a finalizat, marți, prima rundă de discuții cu sindicatul USLM, după 

protestul de vineri, când a fost blocat metroul. 

Directorul Metrorex, Ștefan Paraschiv, a reiterat că, la acest moment, nu se vor 

face disponibilizări. 

„Situația economică a companiei va fi pe agenda unei discuții viitoare, însă ea 

rămâne neschimbată. Metrorex trebuie să își asaneze problemele financiare. 

Matematica nu este subiect de negociere, iar dezechilibrele dintre venituri și 

cheltuieli trebuie aduse în parametrii bugetari stabiliți prin lege. De asemenea, 

legea nu este subiect de negociere. Pe perioada discuțiilor cu sindicatul, acțiunea 

disciplinară internă la adresa participanților la acțiunea ilegală de blocare a 

metroului este suspendată, conform procesului verbal semnat la Prefectura 

București”, se arată într-un comunicat transmis de directorul general al Metrorex, 

Ștefan Paraschiv. 

Celelalte acțiuni de natură penală și cele menite să recupereze prejudiciul cauzat 

companiei înaintează, potrivit sursei citate. 

În urma acțiunii de ocupare a metroului bucureștean s-au produs pagube de 

2.826.642 lei, anunță Metrorex. 

(Sursa: Mediafax) 
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 O nouă zi de proteste față de restricții. Protestatarii au strigat „Jandarmii e 

cu noi!”. La Craiova au ars fotografii cu Raed Arafat 

A treia zi consecutivă de proteste față de restricțiile împotriva COVID-19. Foto: 

InquamPhotos / Octav Ganea 

Minor de 13 ani prins cu un briceag la proteste anti-restricții 

Câteva sute de persoane protestează marți seară în București, pentru a treia zi 

consecutiv, împotriva restricţiilor impuse de autorităţi pentru a preveni răspândirea 

pandemiei de COVID. 

Protestatarii s-au adunat iniţial la Piaţa Universităţii, după care au plecat în marş 

spre Ministerul Afacerilor Interne, ulterior îndreptându-se spre Piaţa Victoriei, 

pentru a continua protestul în faţa sediului Guvernului. Aceștia s-au îndreptat apoi 

spre Palatul Cotroceni. 

În cea mai mare parte fără măşti de protecţie, manifestanţii au fluturat steaguri 

tricolore, au suflat în vuvuzele şi au scandat împotriva autorităţilor. Una dintre 

scandări a fost „Jandarmii e cu noi!” 

La Craiova, peste 300 de persoane participă la proteste. Cei mai mulţi dintre 

participanţi sunt membri ai galeriilor de fotbal, care au venit şi cu recuzita cu care 

merg pe stadioane. Unii dintre ei au dat foc unor fotografii cu Raed Arafat, scrie 

Mediafax. 

Oamenii strigă „Libertate” şi îi cheamă pe toţi craiovenii să iasă în stradă şi au 

încercat să rupă cordoanele de jandarmi şi să pornească pe traseul pe care au mers 

şi luni. Nu au reuşit să treacă de jandarmi, care, marţi, au venit mai bine pregătiţi şi 

mai mulţi, echipaţi în costumele speciale de intervenţie. 

Minor de 13 ani prins cu un briceag la proteste anti-restricții 

La Constanţa au ieșit circa 100 de oameni în stradă, însă majoritatea minori. 

La Galaţi sunt zeci de protestatari în stradă şi a fost şi un incident. Jandarmii au 

descoperit, în buzunarul unui băiat de 13 ani un briceag. Potrivit jandarmilor, 

băiatul a participat la protest şi luni seara. Jandarmii încearcă identificarea 

copilului şi a părinţilor acestuia. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/o-noua-zi-de-proteste-fata-de-restrictii-protestatarii-au-strigat-jandarmii-e-cu-noi-la-craiova-au-ars-fotografii-cu-raed-arafat-1478775#highlight-1478775-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/video-un-barbat-a-fost-saltat-de-jandarmi-la-manifestarea-anti-restrictii-de-la-universitate-1477331
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/video-un-barbat-a-fost-saltat-de-jandarmi-la-manifestarea-anti-restrictii-de-la-universitate-1477331
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La Timişoara şi Sibiu, unde în ultimele două zile numărul protestatarilor a fost 

mare, marţi aceştia lipsesc. Nici în Iaşi nu au ieşit protestatari până la această oră. 

La Brăila, peste 800 de persoane au ieșit în stradă, scrie Agerpres. Protestatarii, în 

mare parte tineri şi adolescenţi, s-au adunat în faţa Palatului Administrativ din 

Brăila şi au pornit în marş pe calea Călăraşilor, principala arteră a oraşului, 

protestând astfel împotriva noilor restricţii ale autorităţilor centrale privind 

interzicerea circulaţiei după ora 20:00 în localităţile cu incidenţă a cazurilor de 

COVID-19 mai mare de 4 la mia de locuitori. 

 (Sursa: Mediafax) 

 

 Președintele Iohannis condamnă violențele de la proteste: Intolerabile și 

complet de neacceptat sunt manifestările violente, extremismul, xenofobia, 

toate acestea ascunse grosolan în spatele unor revolte îndreptate împotriva 

unor măsuri menite să protejeze viața și sănătatea tuturor 

Președintele Klaus Iohannis a condamnat marți, în termeni duri, protestele violente 

cu accente xenofobe și extremiste care au avut loc în seara precedentă în mai multe 

orașe din țară, despre care a spus că sunt ”intolerabile și complet de neacceptat”. 

”Condamn cu fermitate orice încercare de a captura politic protestele pentru a le 

transforma în vectori de propagare a urii, xenofobiei și antisemitismului. 

Politicienii, indiferent de partidul din care provin, au o responsabilitate uriașă în 

aceste momente dificile pentru țara noastră”, a precizat șeful statului într-o 

declarație de presă transmisă redacției. 

El a mai spus că fricile, temerile și nemulțumirile românilor, în această perioadă 

extrem de dificilă, sunt firești și îndreptățite. 

”Știu că este din ce în ce mai greu, știu că suntem obosiți după mai bine de un an 

de criză sanitară. Știu că este descurajant că restricțiile nu pot fi încă ridicate, deși 

cu toții ne-am dori ca acest lucru să fie posibil imediat. Din păcate, aceste măsuri 

sunt singurele care ne pot ajuta să reducem răspândirea coronavirusului. Cu cât le 

respectăm mai bine, cu atât mai scurtă va fi perioada în care este necesară 

impunerea lor”, a mai precizat președintele. 
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Declarație de presă integrală a președintelui Klaus Iohannis, transmisă de 

Administrația Prezidențială: 

România este o democrație funcțională și matură, în care libera exprimare a 

opiniilor este garantată. Libertatea de gândire nu poate fi îngrădită, toți avem 

dreptul la opinie și dreptul să ne-o putem exprima public. Acesta este un principiu 

nenegociabil și fundamentul unei societăți libere. 

Demonstrațiile și protestele sunt firești, legitime și fac parte din structura oricărei 

democrații funcționale. 

Intolerabile și complet de neacceptat sunt manifestările violente, extremismul, 

xenofobia, toate acestea ascunse grosolan în spatele unor revolte îndreptate 

împotriva unor măsuri menite să protejeze viața și sănătatea tuturor. Inclusiv ale 

celor care protestează și neagă efectele dramatice ale unei pandemii care a 

îmbolnăvit peste o sută de milioane de oameni și a răpus milioane de suflete la 

nivel global. 

Condamn cu fermitate orice încercare de a captura politic protestele pentru a le 

transforma în vectori de propagare a urii, xenofobiei și antisemitismului. 

Politicienii, indiferent de partidul din care provin, au o responsabilitate uriașă în 

aceste momente dificile pentru țara noastră. 

Violența, instigarea la nerespectarea legii, la comportamente care pun în pericol 

viața românilor, extremismele de orice fel promovate în numele dreptului la liberă 

exprimare sunt toxice și nocive. Ura și violența nu duc niciodată la rezultate 

constructive pentru societate și, în mod cert, aceste comportamente reprobabile nu 

reprezintă România. 

Țara noastră a reușit până acum să depășească toate așa-numitele valuri ale 

pandemiei tocmai pentru că cetățenii, în marea lor majoritate, au înțeles necesitatea 

măsurilor, le acceptă, le respectă și le mulțumesc pentru asta. 

În același timp, fricile, temerile și nemulțumirile românilor, în această perioadă 

extrem de dificilă, sunt firești și îndreptățite. Știu că este din ce în ce mai greu, știu 

că suntem obosiți după mai bine de un an de criză sanitară. Știu că este descurajant 

că restricțiile nu pot fi încă ridicate, deși cu toții ne-am dori ca acest lucru să fie 

posibil imediat. 
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Din păcate, aceste măsuri sunt singurele care ne pot ajuta să reducem răspândirea 

coronavirusului. Cu cât le respectăm mai bine, cu atât mai scurtă va fi perioada în 

care este necesară impunerea lor. 

Aceasta este o alegere pentru viață, pentru viața și sănătatea cât mai multor români. 

Sunt deja mult prea multe familii din România care au pierdut pe cineva drag din 

cauza acestui virus teribil. Eforturile și sacrificiile tuturor, chiar dacă sunt foarte 

grele, salvează vieți, salvează viețile celor dragi nouă. 

Nu există altă alternativă pentru a stopa o creștere galopantă a numărului de 

îmbolnăviri, care ar duce la blocarea sistemului sanitar, cu consecințe dintre cele 

mai dramatice. 

Virusul nu are culoare politică, nici opinii. Acționează fără discernământ și 

infectează oamenii indiferent dacă aceștia cred sau nu în existența sa. De aceea 

această pandemie este atât de periculoasă, pentru că toată lumea este expusă 

infectării, iar cei mai vulnerabili dintre noi riscă să facă forme extrem de grave. 

Dar nimeni nu este complet ferit în fața COVID-19, nici măcar tinerii. 

Singurele căi prin care vom stopa această pandemie sunt, pe de o parte, restricțiile 

menite să stopeze mobilitatea și aglomerările umane iar, pe de altă parte, 

vaccinarea. 

Vestea bună este că, în România, campania de vaccinare este bine organizată și 

accelerează în fiecare zi. 

Vedem deja în țările care au fost puternic afectate de pandemie și care au vaccinat 

o bună parte din populație cum imunizarea influențează în bine rata de infectare. 

După un an de luptă cu această teribilă pandemie începem, așadar, să întrezărim 

finalul și speranțele noastre că această perioadă grea se va încheia curând sunt pe 

deplin justificate și îndreptățite. 

Trebuie să mai avem puțină răbdare și să trecem împreună, așa cum am făcut-o de 

fiecare dată, peste această situație de criză. De aceea, în aceste momente 

solidaritatea este atât de importantă. 
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În același timp, autoritățile responsabile cu gestionarea pandemiei trebuie să facă 

mai mult, să dialogheze mai mult cu oamenii, să le explice de ce au fost 

implementate unele măsuri, care este eficiența și eficacitatea lor, ce sperăm să se 

întâmple și, mai ales, să le ofere milioanelor de români care respectă măsurile, fac 

sacrificii și renunță temporar la confortul și libertățile lor, un orizont de timp 

rezonabil la care speră că aceste măsuri vor produce efecte și vor fi ridicate. 

Într-o pandemie în care singura certitudine a fost incertitudinea, toți facem greșeli. 

Nu au existat rețete certe, ci doar o adaptare permanentă a măsurilor pentru a 

câștiga un război inegal cu un virus a cărui principală componentă este 

impredictibilitatea. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Planul Național de Redresare și Reziliență, dezbătut miercuri în a doua 

lectură de Guvern 

Guvernul discută, în şedinţa de miercuri, în a doua lectură, modificarea şi 

completarea OUG nr. 155/2020 privind unele măsuri pentru elaborarea Planului 

naţional de relansare şi rezilienţă (PNRR) necesar României pentru accesarea de 

fonduri externe rambursabile şi nerambursabile în cadrul Mecanismului de 

redresare şi rezilienţă, transmite Agerpres. 

„În ceea ce priveşte termenul ‘relansare’ se impune înlocuirea cu ‘redresare’ în 

denumirea Planului naţional de relansare şi rezilienţă, în vederea corelării cu 

Regulamentul (UE) 2021/241 al Parlamentului European şi al Consiliului din 12 

februarie 2021 de instituire a Mecanismului de redresare şi rezilienţă. De asemenea 

structura planului se impune a fi modificată prin instituirea a şase piloni de 

investiţii, în vederea corelării cu acelaşi regulament, cu abrogarea pe cale de 

consecinţă a reglementărilor ce privesc proiecte şi domenii de intervenţie. Având 

în vedere urgenţa în definitivarea şi asumarea la nivel naţional a Planului naţional 

de redresare şi rezilienţă şi ţinând cont de perioada de timp foarte scurtă până la 

termenul asumat, se impune mandatarea Ministerului Investiţiilor şi Proiectelor 

Europene pentru a desfăşura procedurile de negociere cu Comisia Europeană, în 

vederea aprobării PNRR”, se arată în nota de fundamentare a proiectului de act 

normativ. 
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Totodată, se spune în acelaşi document, având în vedere că perioada de 

implementare a Planului naţional de redresare şi rezilienţă este relativ scurtă, 

pentru proiectele de investiţii este necesară „flexibilizarea mecanismului de avizare 

de către Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene a proiectelor propuse de 

beneficiari, prin eliminarea termenului de 10 zile, precum şi prin introducerea în 

acest mecanism a ministerelor coordonatoare pentru reforme”. 

Guvernul a discutat pe 19 martie, în primă lectură, Planul naţional de redresare şi 

rezilienţă. 

„Avem astăzi, pentru dezbatere publică, un Plan naţional de redresare şi rezilienţă 

care reprezintă priorităţile României astăzi. Alocăm resurse importante pentru 

infrastructură rutieră şi feroviară, dar şi autostrăzi. Bineînţeles, reţeaua de gaze. 

Vrem să construim spitale noi, spunem foarte clar în acest program. Şi, bineînţeles, 

şi măsuri sociale. Deci, acordăm importanţă tuturor priorităţilor. O reformă de care 

România avea nevoie „, a precizat premierul Florin Cîţu la finalul şedinţei de 

guvern din 19 martie. 

La rândul său, vicepremierul Dan Barna a explicat că PNRR are „şase piloni, (…) 

şase axe principale, pe care sunt alocaţi aproape 30 de miliarde de euro disponibili 

pentru România de la nivel european”. 

„Vorbim de tranziţia verde, de transformarea digitală, de partea aceea de 

competitivitate şi dezvoltare inteligentă. Mai este un pilon legat de coeziunea 

socială, foarte important, partea de sănătate – tema cea mai acută în dezbaterea 

publică în această perioadă şi bineînţeles, şi un pilon dedicat politicilor pentru 

generaţiile următoare, partea cea mai vizibilă şi explicită de viitor”, a declarat Dan 

Barna. 

* În şedinţa de miercuri a Guvernului urmează să fie aprobat şi un proiect de lege 

pentru ratificarea Acordului între Guvernul României şi Cabinetul de Miniştri al 

Ucrainei privind cooperarea în domeniul tehnico-militar, semnat la Bucureşti, la 5 

septembrie 2020. 
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* Totodată, Executivul va adopta şi un proiect de hotărâre privind aprobarea 

scoaterii din rezervele de stat a unor cantităţi de produse şi acordarea acestora ca 

ajutoare umanitare interne de urgenţă, cu titlu gratuit, pentru protecţia populaţiei 

afectate de incendiul produs pe 7 ianuarie în cartierul Şumuleu al municipiului 

Miercurea Ciuc, din judeţul Harghita. 

* Printr-un alt proiect de hotărâre, Guvernul va modifica şi completa HG nr. 

230/2003 privind delimitarea rezervaţiilor biosferei, parcurilor naţionale şi 

parcurilor naturale şi constituirea administraţiilor acestora. 

„Prezentul proiect de hotărâre a Guvernului are drept scop modificarea limitei 

sudice a Parcului Naţional Munţii Rodnei, prin eliminarea din suprafaţa acestuia a 

suprafeţei care se află pe limita sudică a Parcului Naţional Munţii Rodnei, 

reprezentată de suprafaţa exploataţiei miniere Anieş-Valea Secii, drumurile de 

acces la aceasta şi zona tampon, în lăţime de 100 de metri pe toată lungimea de 

grăniţuire între suprafaţă exploatării miniere şi Parcul Naţional Munţii Rodnei”, se 

explică în nota de fundamentare a proiectului. 

* Pe agenda şedinţei de guvern figurează şi proiecte de hotărâri privind 

eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi. 

 (Sursa: G4Media.ro) 

 

 Camera Deputaţilor a respins Fondul suveran de investiţii, pensiile speciale 

ale aleşilor locali și alte 22 de proiecte, unele din 2007 

Camera Deputaţilor a respins, marţi, 24 de proiecte de lege, printre care şi cele 

referitoare la înfiinţarea Fondului suveran de investiţii, la introducerea pensiilor 

speciale pentru aleşi locali sau instituirea zilei de 10 august ca "Ziua Unităţii 

Civice". 

Cel mai vechi proiect respins de deputaţi datează din 2007 şi se referă la statutul 

controlorului civil de trafic aerian, dar sunt şi 8 proiecte aflate la reexaminare ca 

urmare a declarării lor neconstituţionale în integralitate, prin decizii ale Curţii 

Constituţionale, scrie Agerpres.ro. 
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În acest sens, Camera Deputaţilor a respins propunerea legislativă pentru 

completarea Legii nr. 393/2004 privind Statutul aleşilor locali, declarată 

neconstituţională, care prevedea acordarea unei "indemnizaţii pentru limită de 

vârstă" primarilor, viceprimarilor, preşedinţilor şi vicepreşedinţilor Consiliilor 

judeţene, care îndeplinesc vârsta standard de pensionare. Un proiect respins este şi 

cel iniţiat de PSD şi fostul preşedinte al formaţiunii Liviu Dragnea care prevedea 

înfiinţarea Fondului suveran de investiţii, fiind, de asemenea, declarat 

neconstituţional. 

Deputaţii au respins şi Ordonanţa de urgenţă 34/2020 care modifica OUG 1/1999 

privind regimul stării de asediu şi regimul stării de urgenţă, în sensul majorării 

limitelor maxime şi minime ale sancţiunii contravenţionale a amenzii aplicabile 

persoanelor fizice şi persoanelor juridice, precum şi stabilirea categoriilor de 

sancţiuni contravenţionale complementare pentru nerespectarea măsurilor dispuse. 

Această ordonanţă a fost declarată neconstituţională de către CCR. 

Un alt proiect respins ca neconstituţional se referă la reorganizarea ANAF, în 

sensul revenirii la modul de organizare a administraţiilor financiare la nivel 

judeţean, iar altul modifică şi completează unele acte normative din domeniul 

sănătăţii, în sensul stabilirii unor incompatibilităţi ale profesiei de medic, medic 

dentist şi farmacist, modificării vârstei de pensionare a medicilor, introducerea 

sistemului de telemedicină şi reglementării statutul spitalului republican. 

Deputaţii au mai respins proiectul de lege care are ca obiect de reglementare 

instituirea zilei de 10 august ca "Ziua Unităţii Civice", iniţiat de fostul senator 

PSD Liviu Pop, precum şi proiectele referitoare la înfiinţarea Centrului Muzeal al 

Locomotivelor în municipiul Iaşi şi la introducerea obligativităţii purtării uniformei 

şcolare de către elevii din învăţământul de stat. 

Alte proiecte respinse se referă la modalitatea de gestionare a ambalajelor şi a 

deşeurilor de ambalaje, la impunerea unor noi restricţii în ceea ce priveşte regimul 

materialelor explozive şi la reglementări în domeniul protecţiei animalelor utilizate 

în scopuri ştiinţifice. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/liviu-dragnea_61.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/liviu-pop_2645.html
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Deputaţii au respins şi un proiect care completa Legea nr.123/2012, în sensul 

desemnării ANRE ca autoritate competentă cu stabilirea nivelului minim al 

stocurilor de gaze pe care furnizorii trebuie să îl înmagazineze, dar şi un proiect 

care viza completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.195/2005 privind 

protecţia mediului în sensul ca persoanele fizice şi juridice să poată administra 

îngrăşăminte chimice doar dacă deţin un program de fertilizare bazat pe analizele 

chimice ale solului. 

Un alt proiect respins a fost iniţiat de fostul preşedinte al Senatului Călin Popescu 

Tăriceanu şi care prevedea instituirea, pentru autorităţile care achiziţionează mai 

mult de 10 autoturisme anual, a obligaţiei ca un procent de minim 10% din totalul 

acestora să fie autoturisme electrice. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Vot final în Camera Deputaților la moțiunea simplă a PSD, intitulată 

„Agricultura României este atacată de cel mai periculos dăunător – ministrul 

Adrian Nechita Oros” 

Camera Deputaţilor va da votul final, miercuri, la moţiunea simplă iniţiată de PSD 

împotriva ministrului Agriculturii, Adrian Oros, transmite Agerpres. 

Moţiunea, intitulată „Agricultura României este atacată de cel mai periculos 

dăunător – ministrul Adrian Nechita Oros”, a fost dezbătută luni de deputaţi. 

În favoarea adoptării moţiunii simple s-au exprimat, alături de deputaţii PSD, şi 

reprezentanţii AUR. 

PSD susţine, în moţiune, că este obligatoriu ca ministrul Oros să plece urgent din 

funcţie, acuzându-l pe acesta că, după 17 luni de guvernare, nu a învăţat nimic şi 

agricultura traversează cea mai neagră perioadă din cauza „incompetenţei şi 

amatorismului” de care acesta a dat dovadă. 

Semnatarii moţiunii i-au transmis ministrului Oros că munca în agricultură „nu e la 

patru ace, cu batistuţa galbenă apretată la piept”, ci cu „sudoare, cu nelinişti, cu 

griji, cu mâini crăpate, cu lacrimi uscate pe obrajii trişti, dar mai ales cu sufletul 

legat de glia strămoşească!”. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/calin-popescu-tariceanu_91.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/calin-popescu-tariceanu_91.html
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„Dumneavoastră, oare, aveţi sufletul legat de glia acestei naţii? Sau l-aţi vândut pe 

doi arginţi intereselor celor care îşi doresc distrugerea agriculturii României? 

Răspunsul îl ştiu toţi fermierii, producătorii şi agricultorii români: prin tot ceea ce 

aţi făcut demonstraţi că sunteţi cel mai mare dăunător al agriculturii româneşti! Şi 

pentru asta este obligatoriu să plecaţi urgent din funcţia de ministru”, afirmă 

parlamentarii PSD. 

La dezbateri, ministrul Agriculturii, Adrian Oros, a spus că România pierde, anual, 

un miliard de euro din cauza modului „bolnăvicios” în care a fost păstorită 

agricultura de către guvernarea PSD. 

„Oamenii, fermierii, au înţeles demult că PSD minte, învrăjbeşte, dezinformează şi 

manipulează. Aţi călărit agricultura României timp de 22 de ani distrugând aproape 

tot. Acum, precum lupii îmbrăcaţi în blană de oaie, vorbiţi despre problemele 

agriculturii acumulate în ultimii 30 de ani, agricultură pe care PSD a pus-o pe 

butuci, şi aşteaptă ca eu, ca noi, să facem minuni într-un an şi jumătate, an de criză 

sanitară, lovit de fenomene meteo nevaforabile”, le-a transmis Oros 

reprezentanţilor PSD. 

De asemenea, el a precizat că niciun crescător de animale mic sau mare, care creşte 

porc pentru consum sau pentru comercializare, şi care respectă regulile minime 

pentru controlul şi combaterea pestei porcine africane nu va avea de suferit, 

adăugând că PSD îşi exprimă o „falsă îngrijorare” pentru ţăranul român. 

Potrivit regulamentului, moţiunea simplă se aprobă cu votul majorităţii deputaţilor 

prezenţi. Procedural, o moţiune simplă împotriva unui ministru nu are efect juridic 

şi, chiar dacă este adoptată de Parlament, acesta nu este automat demis. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul Muncii propune stimulente pentru a încuraja angajarea 

persoanelor vulnerabile 

Ministerul Muncii vrea să stimuleze încadrarea în muncă a persoanelor apte de 

muncă din familiile beneficiare de ajutor social prin prelungirea cu șase luni a 

perioadei de acordare a acestui drept și după încadrarea în muncă, dacă aceștia se 
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încadrează pentru o perioadă de minimum 12 luni, a anunțat marți ministrul Raluca 

Turcan într-o conferință de presă. 

De asemenea, instituția va propune acordarea unui stimulent în valoare de 50 de lei 

pentru acoperirea cheltuielilor de transport în prima lună de curs de formare 

profesională pentru beneficiarii de venit minim garantat, o măsură prevăzută de 

Legea 76/2002, dar care nu a fost pusă în practică. 

Propunerile vin după ce ministerul a derulat o campanie națională de verificare a 

stabilirii și acordării ajutorului social în 1.966 de localități. 

În cadrul campaniei au fost verificați 40.292 din cei 110 711 titulari ai venitului 

minim garantat, împreună cu familiile lor. 

În urma verificărilor, au fost identificate 4.145 de persoane cu risc crescut de 

vulnerabilitate. 

Profilul de risc al familiilor beneficiare de ajutor social verificate, în funcție de 

caracteristicile membrilor acesteia: 

– 31,16% persoane singure cu vârsta mai mare de 65 ani; 

– 19,98% persoane singure cu vârsta mai mică de 65 ani. 

– 17,10% familii monoparentale; 

– 15,93% familii cu mai puțin de 3 copii; 

– 15,82% familii cu peste 3 copii. 

”Am identificat mii de persoane cu nevoi speciale care scăpau statisticilor oficiale 

și care nu beneficiau de sprijinul necesar. Iată câteva exemple relevante de lucruri 

identificate în timpul acțiunii de inspecție socială. Au fost identificate de către 

inspectorii sociali un număr de 267 persoane cu afecțiuni de sănătate grave care nu 

beneficiază de măsuri de protecție specială pentru persoane cu dizabilitate/ 

invaliditate. O situație specială este reprezentată de copiii fără identitate. Astfel, la 

nivelul a 6 UAT au fost identificați 10 copii fără certificate de naștere, pentru care 

inspectorii sociali au dispus măsuri în consecință. Copii care oficial, în acte, nu 

existau și cu care se putea întâmpla, ferească Dumnezeu, orice”, a spus Raluca 

Turcan în conferința de marți. 
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Alte măsuri propuse de Ministerul Muncii: 

· Reglementarea de condiții de acordare și cuantumuri diferențiate ale ajutorului 

social pentru persoanele vârstnice 65+, care nu beneficiază de un drept de pensie 

și/ sau nu au venituri din alte surse. 

· Diversificarea serviciilor sociale furnizate persoanelor vârstnice, finanțarea 

acestora, standarde etc justificate de faptul că, din datele incluse în Raportul 

Campaniei se observă că această categorie de persoane este principala categorie de 

persoane supuse riscului de sărăcie și excluziune socială 31,16% (Legea nr 

17/2000) 

· Reglementarea pachetului minim de asistență socială, reprezentând servicii de 

asistență socială minime obligatorii, acordate pentru combaterea sărăciei și 

excluziunii sociale 

Reglementarea soluțiilor aplicabile în situația în care UAT nu identifică un asistent 

social 

· Reanalizarea prevederilor Strategiei naționale privind incluziunea socială și 

reducerea sărăciei pentru perioada 2021 – 2027 

· Reanalizarea prevederilor Strategiei Naționale pentru Ocuparea Forței de Muncă 

2021-2027. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Euro a trecut de pragul psihologic de 4,9 lei. BNR: Veniturile populației nu 

vor fi afectate semnificativ 

Euro a trecut marți de pragul psihologic de 4,9 lei, după ce leul s-a depreciat cu 

aproape 2 bani de la o zi la alta (-0,38%). Cursul calculat de Banca Naţională a 

României (BNR) a fost de 4,9156 lei/euro. 

Pe piețele interbancare, euro a ajuns marți până la 4,9162 lei, în jurul prânzului, 

fiind tranzacționat la peste 4,91 lei încă de dimineață. Luni, BNR a cotat euro la 

4,8972 lei. 

Evoluția cursului de schimb euro-leu în luna martie 2021 
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Dan Suciu, purtător de cuvânt al Băncii Naționale, a declarat că această crește a 

euro nu îi va afecta semnificativ pe oameni. „Creșterea de la începutul anului nu 

este semnificativă, sunt 2-3 bani, iar acest lucru nu se vede neapărat în prețuri într-

un mod semnificativ, așa încât cei câțiva lei în plus, dacă sunt, să fie un efort 

financiar, mai ales că anii trecuți am avut creșteri semnificative de salarii și de 

venituri în România. Nu cred că e un curs care să afecteze semnificativ sau sensibil 

veniturile populației”, a spus Suciu. 

El a afirmat că în ultima perioadă a existat o creștere regională a tuturor valutelor 

din regiune. „Vin pe fondul întăririi dolarului, care e la un nivel ridicat, cel mai 

ridicat nivel din ultimii patru ani față de euro. În ceea ce privește leul, am avut azi-

noapte, de exemplu o creștere semnificativă a cursului pe interbancar, semn că 

nerezidenții sunt cei care operează aceste tranzacții, cei care operează din afara 

țării. E o situație mai greu de gestionat pentru BNR, pentru că nu suntem activi pe 

piață în acel moment. Aceste creșteri venite noaptea, cu un caracter evident 

speculativ, dar nu foarte accentuat, riscă să continue. Avem un curs flexibil pe care 

încercăm să nu-l ducem la o flexibilitate majoră, avem o tensiune în societate, 

presiuni pe piețele externe care duc la aceste evoluții”, a adăugat el. 

Marți, și dolarul s-a apreciat puternic în fața monedei naționale, cu peste 3 bani, 

BNR afișând un curs de 4,1876 lei. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 De miercuri începe conectarea caselor de marcat la serverele ANAF. 

Ordinul, în Monitorul oficial 

Procedura de conectare a caselor de marcat electronice fiscale la serverele ANAF a 

fost publicată în Monitorul oficial. Potrivit acesteia, începând de miercuri, 31 

martie, contribuabilii vor trebui să se conecteze. Agenții economici mari au termen 

până pe 30 iunie 2021. 

 

În ceea ce privește contribuabilii mici și mijlocii, termenul este până la 30 

noiembrie 2021. Cei care vor achiziționa case de marcat după 1 decembrie 2021, se 

vor conecta la data instalării. 
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Excepție fac comercianții care utilizează aceste case de marcat în zone fără 

acoperire în privința comunicațiilor electronice. Aceștia vor trebui să transmită o 

declarație care se găsește în ordin, dar va fi în format PDF cu XML atașat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Românii vor putea împrumuta statul prin programul Tezaur, în aprilie. 

Dobânzi puțin mai mari decât în martie 

Ministerul Finanțelor continuă, în aprilie, programul Tezaur prin care populația 

poate împrumuta statul prin Trezorerie sau Poșta Română, conform unui ordin 

publicat în Monitorul oficial. Dobânzile sunt puțin mai mari decât în martie, 

respectiv: 2,95% pe un an, 3,35% pe 3 ani și 3,75% pe 5 ani. 

 

De precizat că în martie dobânzile erau: 2,85%, 3,10% și 3,25%. 

 

Titlurile de stat sunt emise în forma dematerializatã, au valoare nominalã de 1 leu, 

iar dobânda anualã este plãtitã la termenele prevãzute în prospectul de emisiune. 

Titlurile de stat emise în cadrul Programului TEZAUR sunt transferabile și se pot 

rãscumpãra în avans. 

 

Subscrierea începe de joi – 1 aprilie și se încheie pe 26 aprilie. Excepția este pentru 

cei care merg la Poștă, deoarece în mediul urban se încheie mai devreme cu o zi 

lucrătoare, adică pe 23 aprilie, iar în rural cu două zile, adică pe 22 aprilie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raport Eurofound asupra pieţei muncii, la 1 an de pandemie: „Piaţa muncii 

din România se confrunta cu o profundă criză structurală, chiar înainte de 

criză“ 

Prin introducerea sistemului de telemuncă, timpul de lucru şi timpul de odihnă din 

timpul zilei nu au fost delimitate în mod clar. Munca de acasă a dus la 

intensificarea şi creşterea programului de lucru. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24630262-tezaur-continua-martie-dobanzi-mai-mici.htm
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„Înainte de pandemie, piaţa muncii din România se confrunta deja cu o profundă 

criză structurală, în care deficitele cronice caracterizau sectoarele de activitate 

incidente gestionării crizelor COVID.“ 

Anul 2020 a fost un an atipic pentru piaţa muncii din România, caracterizat de o 

profundă incertitudine şi o reconfigurare a condiţiilor de muncă, conform unui 

raport de ţară aflat încă în lucru, publicat de Eurofound - Fundaţia Europeană 

pentru Îmbunătăţirea Condiţiilor de Muncă şi Viaţă. 

„Înainte de pandemie, piaţa muncii din România se confrunta deja cu o profundă 

criză structurală, în care deficitele cronice caracterizau sectoarele de activitate 

incidente gestionării crizelor COVID, respectiv sectorul sănătăţii, piaţa experţilor 

în IT&C, educaţia, serviciile de producţie, construcţiile şi unele domenii 

industriale. De aceea, pandemia de coronavirus a agravat doar aceste aspecte, în 

ciuda tuturor măsurilor luate pentru a atenua impactul său negativ“, scrie raportul 

citat.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Bursa de la Bucureşti, la un nou maxim istoric şi pentru prima oară peste 

pragul de 11.000 de puncte. De la începutul anului 2021 indicele principal 

BET are un plus de 13%. De la începutul lunii martie, BET plus 8,7% 

De la începutul anului 2021 indicele principal BET are un plus de 13%, fiind pe 

punctul de a încheia unul dintre cele mai bune trimestre din ultimii ani  

De la începutul lunii martie, BET plus 8,7%. 

Pe parcursul şedinţei de tranzacţionare din 30 martie 2021, bursa de la Bucureşti a 

spart, prin prisma nivelului indicelui principal BET, pragul de 11.000 de puncte şi 

a ajuns astfel la un nou maxim istoric, dinamică susţinută şi de creşterile de pe 

bursele europene, arată datele agregate de ZF. 

Astfel, ieri după-amiază indicele principal BET se aprecia cu 1%, la aproape 

11.100 de puncte, ceea ce înseamnă că de la începutul anului 2021 indicele prin-

cipal al bursei româneşti are aproape plus 13%.  
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De altfel, doar pe parcursul lunii martie indicele a urcat cu 8,7%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Renate Weber s-a autosesizat pe tema restricțiilor adoptate de Comitetul 

Naţional pentru Situaţii de Urgenţă și cere explicații pentru nepublicarea lor 

în Monitorul Oficial 

Avocatul Poporului, Renate Weber, s-a autosesizat în legătură cu restricțiile 

adoptate în acest an de Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă (CNSU). 

Ea îi cere premierului Florin Cîţu să-i comunice motivele pentru care cele 20 de 

hotărâri adoptate de Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă (CNSU) de la 

începutul anului 2021 până în prezent nu au fost publicate în Monitorul Oficial. 

Renate Weber a jucat și în 2020 un rol important în pandemie, atacând la CCR 

hotărâri ale guvernului Orban care, ulterior, au fost invalidate. 

„Având în vedere că publicarea în Monitorul Oficial este o condiţie de intrare în 

vigoare a unui act normativ şi că prin această operaţiune se asigură accesul 

publicului la conţinutul acestuia, vă rugăm să ne comunicaţi motivele de fapt şi de 

drept pentru care, pe de o parte, hotărârile adoptate de acest organism de la 

începutul anului 2021 şi până în prezent nu au respectat condiţia publicării în 

Monitorul Oficial şi pe de altă parte anumite hotărâri adoptate tot în acest an de 

către CNSU (nr. 12/2021, nr. 13/2021 şi nr. 14/2021) nu au fost publicate nici pe 

site-urile gov.ro şi stirioficiale.ro”, prevede solicitarea postată, marţi, pe site-ul 

Avocatului Poporului și citată de Agerpres. 

Conform acesteia, deşi conform legii publicarea în Monitorul Oficial a actelor 

normative este obligatorie, hotărârile adoptate de CNSU de la începutul anului şi 

până în prezent, având ca obiect fie starea de alertă, fie măsurile luate pe durata 

acesteia, nu au respectat regimul publicităţii actului normativ. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Marcel Ciolacu anunță că PSD e pregătit să intre la guvernare și cere alegeri 

anticipate: Avem specialiștii necesari 

Marcel Ciolacu a anunțat că PSD e pregătit să intre la guvernare și a cerut alegeri 

anticipate, spunând că partidul are specialiștii necesari pentru a prelua Executivul, 

se arată într-un comunicat transmis marți: 

”Am făcut această ofertă la început și se dovedește că am avut dreptate, nu 

președintele și ambițiile președintelui. Uitați-vă de ce e în stare Guvernul său! 

Avem specialiștii necesari, iar PSD nu se dă la o parte dacă e nevoie să participe la 

formarea unui guvern”, a transmis liderul PSD. 

Ciolacu susține că trebuie organizate alegeri anticipate pentru că românii ”au fost 

păcăliți”: 

”Îmi pare rău că îl invoc pe președinte, actualul Parlament nu mai reprezintă voința 

românilor, nu așa spunea? Trebuie anticipate. Hai să facem anticipate dacă nu mai 

respectă voința românilor. Nu s-a întâmplat niciodată în doar trei luni românii să își 

dea seama în ce hal au putut fi păcăliți de acești scamatori”, a mai transmis 

președintele PSD. 

Ciolacu a negat că PSD ar avea vreo implicare în proteste, spunând că oamenii ”s-

au enervat” și au ieșit ”de disperare”: 

”Mi-aș fi dorit ca oamenii să le dea o lecție usturătoare, să respecte toate regulile 

sanitare, așa ar fi arătat diferența dintre ei și guvernanți, nu să se enerveze, dar 

lumea a ieșit de disperare. E cel mai incompetent Guvern posibil pe care l-a avut 

România. În locul lui Iohannis aș recunoaște ce greșeală am făcut și ar trebui să 

găsească soluții”, a mai spus Ciolacu, marți, la România TV. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Vlad Voiculescu: Sunt consternat și furios pentru că s-a ajuns prea departe 

cu violența și agresivitatea la adresa medicilor. Nici în războaie nu se atinge 

nimeni de medici, asistente, infirmieri, cei care au grijă de oameni 

Ministrul Sănătății, Vlad Voiculescu, s-a declarat marți consternat și furios de 

violența și agresivitatea manifestate de protestatari împotriva medicilor. 

”Nici în războaie nu se atinge nimeni de medici, asistente, infirmieri, cei care au 

grijă de oameni. Cei care au fost ieri noapte în curțile spitalelor din Bacău, Galați, 

au greșit. Medicii și asistentele nu se așteaptă să fie înjurați. Ei se luptă pentru viața 

oamenilor. Ignoranța nu justifică astfel de acțiuni”, a declarat Voiculescu într-o 

conferință de presă la Ministerul Sănătății. 

Principalele declarații ale ministrului Sănătății:  

 În calitate de ministru al Sănătății, sunt consternat și furios, și nu din cauza 

protestelor în sine, care pot avea justificări, ci pentru că s-a ajuns prea 

departe cu violența și agresivitatea la adresa medicilor. Acest lucru nu e 

acceptabil 

 Nici în războaie nu se atinge nimeni de medici, asistente, infirmieri, cei care 

au grijă de oameni 

 Cei care au fost ieri noapte în curțile spitalelor din Bacău, Galați, au greșit 

 Medicii și asistentele nu se așteaptă să fie înjurați. Ei se luptă pentru viața 

oamenilor. Ignoranța nu justifică astfel de acțiuni 

 Ieri, în Londra a fost prima zi fără nici un deces, datorită campaniei de 

vaccinare. Asta ne dă speranță 

 Peste 7 milioane de doze de vaccin vor veni în România în următoarele două 

luni 

 Fac apel să îi ajutați pe cei din jur să se programeze la vaccinare 

 Singurul mod în care obținem ”Jos Pandemia” e prin vaccinare și prin 

respectarea măsurilor de siguranță 
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 Sperăm ca acest al treilea val să fie ultimul hop înainte de a ne relua viața de 

zi cu zi 

 A fost un an foarte greu pentru foarte mulți români. Sunt mulți care și-au 

pierdut joburile, afacerile, sursele de venit. Putem înțelege cu toții. Dar 

măsurile de protecție luate de România nu sunt mai dure, mai drastice decât 

alte țări – dimpotrivă, sunt mai relaxate 

 Când spunem ”Vrem o țară ca afară”, ei bine, orice țară de afară are restricții 

mai dure decât ale noastre 

 Ordinul 434, semnat și pus în transparență, rezolvă câteva probleme ale 

pacienților: 

 transferul pacienților la distanțe mari de casă. Am încercat să aranjăm 

lucrurile ca transferul să se facă cât mai aproape. 

 pacienții care au și alte afecțiuni cronice/acute pe lângă Covid. Ei nu 

vor mai trebui transferați ăn spitale suport Covid, ci vor primi automat 

asistență 

 creștem cu aproximativ 400 numărul paturilor ATI 

 Redefinim fluxurile din spitale pentru pacienții non-Covid 

 Definitivăm normele de aplicare pentru testarea direct în farmacii 

 Vom livra prin DSP-uri gratuit către farmacii kiturile de testare, 

farmaciile își pot stabili un cost de testare, care sunt sigur că va fi unul 

competitiv 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Gheorghiu: Raport favorabil unui proiect de lege privind acordarea 

statutului de instituţie publică de importanţă naţională 

Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, a anunţat că proiectul de lege care dă 

posibilitatea acordării statutului de instituţie publică de importanţă naţională unor  
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instituţii de spectacole sau concerte care nu sunt în subordinea ministerului a primit 

raport favorabil din partea Comisiei pentru cultură a Camerei Deputaţilor. 

 

"Mulţumesc colegilor din Comisia pentru cultură, arte, mijloace de informare în 

masă din Camera Deputaţilor care au votat, astăzi, raportul aferent Proiectului de 

Lege pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr. 21/2007 

privind instituţiile şi companiile de spectacole sau concerte, precum şi desfăşurarea 

activităţii de impresariat artistic. După ce proiectul va fi votat în plenul Camerei 

Deputaţilor, următorul pas este trimiterea spre promulgare", a scris marţi 

Gheorghiu pe Facebook. 

 

Ministrul reaminteşte că anul trecut, alături de senatorul Iulia Scântei, a considerat 

"necesară" această iniţiativă legislativă, deoarece în ultimii ani o serie de instituţii 

publice de spectacole sau concerte au solicitat recunoaşterea activităţii desfăşurate 

şi a contribuţiei lor la promovarea valorilor cultural-artistice autohtone şi 

universale, pe plan naţional şi internaţional, prin obţinerea statutului de instituţie 

publică de importanţă naţională. 

 

"Astfel, am vizat îndreptarea unui vid legislativ existent din 2007, întrucât 

legislaţia în vigoare din domeniul artelor spectacolului nu cuprinde reglementări cu 

privire la acest statut sau la posibilitatea acordării acestui statut unor instituţii de 

spectacole sau concerte care nu sunt în subordinea Ministerului Culturii. Mai mult, 

acesta va permite şi ca angajaţii să beneficieze de trecerea la o treaptă superioară 

de salarizare. Până acum doar bibliotecile, muzeele şi colecţiile publice puteau fi, 

după caz, de importanţă naţională, de importanţă regională, de importanţă 

judeţeană sau de importanţă locală", precizează Bogdan Gheorghiu. 

 

El a mai informat că statutul de instituţie de spectacole sau concerte de importanţă 

naţională va fi stabilit prin hotărâre a Guvernului, iniţiată de Ministerul Culturii, la 

solicitarea autorităţii în subordinea căreia funcţionează instituţia de spectacole sau 

concerte. 

 

 

https://www.facebook.com/PNLGheorghiuBogdan/posts/300238578115588
https://www.facebook.com/PNLGheorghiuBogdan/posts/300238578115588
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"Tot prin hotărârea de guvern se poate aproba, după caz, schimbarea denumirii 

instituţiei de spectacole sau concerte de importanţă naţională", a mai scris Bogdan 

Gheorghiu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Asociația lui Cumpănașu și Academia de Poliție îi învață „etică, integritate 

și anticorupție” pe angajații din Ministerul Educației, într-un proiect de 4,8 

milioane lei / Ministrul Cîmpeanu: Este semnat în 2018. Am solicitat o analiză 

cu privire la cât de adecvat este parteneriatul 

Asociația pentru Implementarea Democrației, a lui Alexandru Cumpănașu și 

Academia de Poliție „Alexandru Ioan Cuza” predau lecții de „etică, integritate și 

anticorupție” la mese rotunde, ateliere și seminarii funcționarilor din Ministerul 

Educației într-un proiect cu fonduri europene în valoare de 4,8 milioane de 

lei, potrivit listei publicate de Ministerul Educației, cu proiecte în derulare, în care 

instituția este beneficiar sau partener. Într-un răspuns pentru Edupedu.ro, ministrul 

Educației, Sorin Cîmpeanu, spune că este în curs de derulare o analiză solicitată 

„pe baza unor “semne de întrebare” cu privire la cât de adecvat este parteneriatul” 

semnat în anul 2018. 

Este vorba despre proiectul „Dezvoltarea de reglementări instituționale privind 

etica, integritatea și anticorupția în sistemul de educație” – derulat prin Programul 

Operațional Capacitate Administrativă (POCA) 2014-2020 în valoare de 

4.892.870,30 lei, din care 3.716.880 lei din buget al Ministerului Educației. 

Conform descrierii din listă, obiectivul programului este „creșterea capacității 

instituționale a MEC de aplicare a normelor, mecanismelor și procedurilor în 

materie de etică, integritate și anticorupție la nivelul activității sale manageriale și 

administrative, în concordanță cu SCAP. Acesta corespunde Obiectivului specific 

2.2 – Creșterea transparenței, eticii și integrității în cadrul autorităților și 

instituțiilor publice, conform ghidului solicitantului pentru Cererea de proiecte CP 

11/2018 din cadrul Programului Operațional Capacitate Administrativă 2014 -2020 

(POCA). 

https://edu.ro/sites/default/files/_fi%C8%99iere/Minister/2021/Transparenta/Centralizator_proiecte_MEC_finantare_externa_15032021.pdf
https://www.edu.ro/sites/default/files/Prezentare_generala_Proiect%20SIPOCA%20576.pdf
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Instituțiile care derulează proiectul sunt Academia de Politie Alexandru Ioan Cuza 

(APAIC), 

și Asociația pentru Implementarea Democrației (AID). 

Potrivit surselor Edupedu.ro, până acum s-ar fi executat circa 10% din suma 

bugetată. Pe 8 aprilie 2020 UE a făcut câteva plăți în acest proiect. La fel și în 

ianuarie 2021 – fișierele pot fi descărcate – proiectul este identificabil prin 

codul SMIS 127148: 

plati-08-aprilie-2020Download 

plati-21-ianuarie-2021Download 

 

Într-un răspuns la solicitarea Edupedu.ro, ministrul Educației Sorin Cîmpeanu, cel 

care a transparentizat recent proiectele cu finanțare externă ale ministerului 

prin publicarea pe site, susține că este în curs de derulare o analiză „formală și de 

fond”. 

Edupedu.ro: Aveți în derulare la minister un proiect prin fonduri europene care 

prevede că partenerii Academia de Poliție și o asociație deținută de Alexandru 

Cumpănașu, (AID) se ocupă cu seminarii, ateliere și mese rotunde pentru 

funcționarii din minister pe teme de etică, integritate și anticorupție. Păstrați acest 

proiect în derulare, alocați din bugetul de fonduri europene suma de 4,8 milioane 

de lei pentru aceste activități având în vedere notorietatea celor doua instituții? 

Sorin Cîmpeanu: „În portofoliul Ministerului Educației există proiectul 

“Dezvoltarea de reglementări instituționale privind etica, integritatea și 

anticorupția în sistemul de educație”. A fost contractat în 28 Martie 2018 cu 

termen de finalizare în 28 Iulie 2021. 

Este în curs de analiză o evaluare a acestui proiect, din perspectivă formală și de 

fond. Fiind aspecte de ordin tehnic, vom putea comunica rezultatul analizei la 

momentul finalizării de către direcțiile de specialitate din Ministerul Educației. 

 

https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/03/plati-08-aprilie-2020.xls
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/03/plati-08-aprilie-2020.xls
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/03/plati-21-ianuarie-2021.xls
https://cdn.edupedu.ro/wp-content/uploads/2021/03/plati-21-ianuarie-2021.xls
https://www.edupedu.ro/maria-manea-secretar-de-stat-in-ministerul-educatiei-apreciem-ca-in-luna-mai-putem-declara-un-castigator-pentru-proiectul-biblioteca-scolara-virtuala-toate-proiectele-cu-fonduri-europene-alfate-in/
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Am solicitat această analiză pe baza unor “semne de întrebare” cu privire la cât de 

adecvat este parteneriatul din perspectiva obiectivelor Ministerului Educației, 

precum și la îngrijorarea cu privire la progresul proiectului care a înregistrat 

întârzieri majore in derulare”. 

Printre obiectivele specifice ale proiectului erau și următoarele: 

 Elaborarea unui Ghid privind prevenirea corupției, etica și integritatea în 

sistemul de învățământ. 

 Îmbunătățirea cunoștințelor și a competențelor personalului din autoritățile și 

instituțiile 

publice în ceea ce privește prevenirea corupției. 

 Realizarea de mese rotunde regionale, de ateliere de lucru, cu personalul 

MEN și 

factori interesați (din structuri coordonate, parteneri sociali și ONG) din 

grupul țintă si grupul suport, realizarea unui seminar național pentru 

revizuirea 

Planului național de integritate al MEN pentru implementarea SNA 2016-

2020 în 

domeniul educație. 

Reamintim că Academia de Poliție este singura instituție de învățământ din 

România căreia i-a fost retrasă anul trecut acreditarea pentru școala doctorală (nu 

mai poate organiza doctorate) după ce s-a descoperit că zeci de lucrări de cercetare 

(doctorate) fuseseră plagiate. 

Asociația pentru Implementarea Democrației este una dintre cele două ONG-uri 

conduse de Alexandru Cumpănașu, abonate la bani publici. Acesta are cel puțin un 

dosar penal în care apare numele său, după ce Poliția Capitalei și procurorii de la 

Parchetul de pe lângă Judecătoria Sector 4 din București au început urmărirea 

pentru acuzația de incitare la ură și discriminare față de profesori după ce 

Alexandru Cumpănașu a postat zeci de clipuri video pe rețeaua socială chinezească 

TikTok în care lansa mesaje îndreptate împotriva acestei categorii profesionale. 

 

https://www.edupedu.ro/pressone-academia-de-politie-a-nu-mai-poate-organiza-studii-doctorale-dupa-ce-ministrul-educatiei-i-a-retras-a-acreditarea-ca-urmare-a-plagiatelor-generalizate/
https://www.g4media.ro/cum-a-ajuns-cumpanasu-alimentat-cu-zeci-de-milioane-de-sistemul-de-educatie-si-suspect-intr-un-dosar-dna-sa-pozeze-in-omul-anti-sistem-pe-reteaua-chinezeasca-tiktok-plus-tipete-si-aluzii-cu-tenta.html
https://www.edupedu.ro/g4media-dosar-penal-in-cazul-mesajelor-lui-alexandru-cumpanasu-pe-tik-tok-la-adresa-profesorilor/
https://www.edupedu.ro/g4media-dosar-penal-in-cazul-mesajelor-lui-alexandru-cumpanasu-pe-tik-tok-la-adresa-profesorilor/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 31 martie 2021 25 

 

Personaj acuzat că nu are facultate, care a declarat pentru G4Media.ro că nu și-a 

terminat studiile în drept începute la Universitatea Lucian Blaga din Sibiu, dar care 

apoi a scris pe pagina sa de Facebook că “oficial, am diplomă de studii superioare. 

Mai exact, am absolvit ‘OUS Royal Academy of Economics and Technology in 

Switzerland’, și am obținut Executive MBA in Leadership and Change 

Management”, potrivit Stiripesurse.ro. 

Anterior acestui demers juridic, pe 8 ianuarie 2021, mai multe organizații 

neguvernamentale și grupuri naționale și locale, inclusiv VeDem Just, Rezist, 

Corupția Ucide sau Freedom House, au emis o luare de poziție față de 

“comportamentul public inacceptabil” manifestat la adresa minorilor și profesorilor 

de către Alexandru Cumpănașu, președintele Coaliției Naționale pentru 

Modernizarea României. Asociațiile semnatare cereau membrilor organizațiilor 

conduse de Cumpănașu să reacționeze față de comportamentul acestuia. 

Pe lista publicată de minister apar încă două alte proiecte cu fonduri europene în 

care asociația lui Alexandru Cumpănașu este implicată. Într-unul dintre acestea, 

„Sistem de management al calității pentru Ministerul Educației Naționale și 

structuri subordonate – CAF, SIPOCA 397” era angajat ca „expert tehnic 

coordonare implementare”, până în februarie 2021, și actualul secretar de stat din 

Ministerul Educației Radu Szekely, fost director de cabinet al ministrului Ecaterina 

Andronescu. Contactat de Edupedu.ro, Szekely a declarat că s-a retras din proiect 

pe 22 februarie 2021, în prima zi de lucru la minister și că nu știa de prezența în 

proiect a lui Cumpănașu: „Asta nu știam, sincer. Știu că e un alt proiect care a fost 

implementat de el dar, na, se poate, că era în toate proiectele la vremea respectivă”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Guvernul acordă ajutor de stat pentru certificate de emisii la Complexul 

Energetic Oltenia. Greenpeace: “factorii de decizie naționali susțin o formă 

eronată a planului de restructurare” 

Complexului Energetic Oltenia are nevoie de ajutor de stat pentru a-și putea 

achiziţiona la timp certificatele de emisii aferente anului trecut. Guvernul 

pregăteşte o ordonanţă de urgenţă în acest sens,  a declarat ministrul Energiei, 

Virgil Popescu, citat de Agerpres. 

https://www.g4media.ro/conducerea-snspa-a-decis-reverificarea-legalitatii-procedurilor-privind-angajarea-lui-alexandru-cumpanasu.html
https://www.stiripesurse.ro/alexandru-cumpana-u-scoate-diplomele-la-vedere-dupa-ce-a-fost-acuzat-ca-nu-are-studii-superioare_1391242.html
https://vedemjust.ro/cumpanasu/
https://www.edupedu.ro/exclusiv-secretarul-de-stat-radu-szekely-expert-intr-un-proiect-pe-fonduri-europene-al-ministerului-educatiei-in-parteneriat-cu-alexandru-cumpanasu-szekely-asta-nu-stiam-sincer/
https://www.edupedu.ro/exclusiv-secretarul-de-stat-radu-szekely-expert-intr-un-proiect-pe-fonduri-europene-al-ministerului-educatiei-in-parteneriat-cu-alexandru-cumpanasu-szekely-asta-nu-stiam-sincer/
https://www.edupedu.ro/exclusiv-secretarul-de-stat-radu-szekely-expert-intr-un-proiect-pe-fonduri-europene-al-ministerului-educatiei-in-parteneriat-cu-alexandru-cumpanasu-szekely-asta-nu-stiam-sincer/
https://www.edupedu.ro/exclusiv-secretarul-de-stat-radu-szekely-expert-intr-un-proiect-pe-fonduri-europene-al-ministerului-educatiei-in-parteneriat-cu-alexandru-cumpanasu-szekely-asta-nu-stiam-sincer/
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“Am dat în lucru, este la Ministerul Finanţelor şi va ajunge la Ministerul Justiţiei 

ordonanţa de urgenţă pentru deblocarea unui ajutor pentru cumpărarea 

certificatelor de CO2. Nu poate exista reformă şi restructurarea CE Oltenia fără 

aceste certificate de CO2 şi suntem încrezători că şi planul de restructurare va fi 

aprobat de Comisia Europeană”, a spus ministrul, la conferinţa online “Energy 

road – Energie la tine acasă”. Potrivit acestuia, din discuţiile pe care le-a avut la 

Bruxelles, a rezultat că oficialii europeni au primit mai bine a doua variantă a 

planului. 

CE Oltenia are termen până la sfârşitul lunii aprilie pentru a achiziţiona 

certificatele fără penalităţi. 

Comisia Europeană a început, pe 5 februarie, o investigaţie aprofundată cu privire 

la planul de restructurare a CE Oltenia. 

 Greenpeace: “factorii de decizie naționali susțin o formă eronată a planului 

de restructurare” 

Pe de altă parte, organizația Greenpeace România susține că factorii de decizie 

naționali susțin o formă eronată a planului de restructurare și decarbonare CEO, 

care pune în pericol compania, angajații și viitorul comunității din Gorj, care nu 

poate accesa fonduri europene pentru tranziția de la cărbune la energie verde. 

“Compania riscă penalități uriașe dacă nu își cumpără certificatele de emisii. Nota 

de plată finală poate ajunge la aproape 1 miliard de euro. Soluția vehiculată e 

fragilă și de moment: un nou împrumut din partea statului român, adică din 

buzunarele noastre, ale cetățenilor”, se arată într-un mesaj al organizației. 

Reprezentanții Greenpeace susțin că în ultima săptămână peste 2000 de oameni s-

au alăturat demersului organizației și au transmis mesaje către Ministrul Energiei, 

Virgil Popescu. “Cerem ministrului să reducă poluarea, să vină cu un plan realist 

de eliminare a cărbunelui din mixul energetic, să îl înlocuiască cu noi capacități pe 

energie regenerabilă și să vină cu soluții concrete pentru tranziția sănătoasă a 

județelor Gorj și Hunedoara”, se arată în mesajul Greenpeace. 

În lipsa unui verdict din partea Comisiei Europene, situația Complexului Energetic 

Oltenia este critică. România riscă penalități uriașe pentru că nu a prezentat un plan 

de restructurare și decarbonare bun, atrag atenția reprezentanții ONG-ului.  
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O analiză a Greenpeace România a descoperit că planul, în valoare totală de 

peste 1,3 miliarde de euro, duce la creșterea emisiilor totale de CO2 ale 

companiei cu 28% în 2030 față de 2020 și contravine principiilor de acordare 

a fondurilor europene. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Romgaz depune miercuri ofertă pentru a prelua participația Exxon în 

proiectul de exploatare a gazelor de la Marea Neagră 

Romgaz, cel mai mare producător de gaze naturale din România, controlat de statul 

român, va depune miercuri ofertă pentru a prelua participația ExxonMobil în 

proiectul Neptun Deep de exploatare a gazelor din Marea Neagră, a anunțat marți 

ministrul Energiei Virgil Popescu. 

Miercuri este termenul limită până la care compania de stat își poate exprima 

opțiunea de a prelua această participație, a precizat Popescu, în cadrul unei 

conferințe organizate de News.ro. 

În plus, Virgil Popescu a declarat că legea offshore, care va crea cadrul legal pentru 

demararea exploatării gazelor de la Marea Neagră, va fi aprobată până la finalul 

actualei sesiuni parlamentare. 

ExxonMobil a anunțat partenerii români din iulie 2019 că vrea să își vândă 

participația de 50% din perimetrul de mare adâncime Neptun Deep din Marea 

Neagră, după cum a scris G4Media.ro în exclusivitate. OMV Petrom este partener 

cu 50%, dar ExxonMobil este și operatorul licenței. 

ExxonMobil a fost considerată o investiție americană strategică în România, dat 

fiind că era poziționată în Marea Neagră, devenită epicentrul unor dispute politice 

între Rusia și statele riverane membre NATO, după anexarea ilegală a Crimeei. 

Decizia ExxonMobil de a renunța la proiectul din Marea Neagră a venit pe fondul 

legislației considerate inacceptabile atât din cauza impozitării prea mari, cât și a 

impunerii unor proceduri greoaie de avizare. În plus, ExxonMobil a descoperit în 

ultima perioadă zăcăminte uriașe de hidrocarburi în alte zone, printre care și Cipru, 

unde rezerva de gaze din perimetrul Glaucus e de trei ori mai mare decât cea din 

https://www.greenpeace.org/romania/articol/5271/complexul-energetic-oltenia-incearca-vigilenta-comisiei-europene-cere-peste-1-miliard-de-euro-pentru-a-se-restructura-si-decarbona-dar-isi-creste-considerabil-emisiile-de-co2-in-urmatorii-10-ani/
https://www.g4media.ro/exclusiv-compania-americana-exxonmobil-a-transmis-guvernului-ca-vrea-sa-renunte-la-proiectul-din-marea-neagra.html
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Marea Neagră, și a decis să își concentreze resursele financiare în proiectele unde 

prognozează venituri mai sigure. 

Cu excepția companiei americane BSOG (deținută de fondul de investiții Carlyle), 

nici o altă firmă cu licență în Marea Neagră nu a luat decizia finală de a începe 

producția de gaze în Marea Neagră. După opt ani de la primele descoperiri de gaze, 

zăcămintele sunt neexploatate și mai mulți investitori pleacă. 

Legislația este blocată în Parlament. Legea adoptată de PSD în 2019, la presiunile 

lui Liviu Dragnea, a fost respinsă de investitori, care au reclamat un regim de 

impozitare prea înalt și bariere birocratice. PNL a promis la acel moment că va 

debloca rapid situația, dar, odată ajunși la guvernare, liberalii au spus că nu vor 

modifica legea offshore decât dacă vor avea majoritate în Parlament. Totuși, 

guvernul PNL a modificat prin ordonanță de urgență un alt act legislativ care a fost 

considerat nociv de mediul de afaceri – e vorba de celebra OUG 114 din 2018. 

Înte timp, la nivel european au loc dezbateri aprinse pe tema utilizării 

hidrocarburilor. Atât Comisia Europeană, cât și mulți europarlamentari își doresc 

excluderea treptată a proiectelor bazate pe gaze naturale din proiectele ce pot fi 

finanțate cu fonduri UE, pe fondul adoptării unor politici de mediu tot mai 

restrictive, precum GreenDeal. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 „Vestea dimineții” despre autostrada A7 spre Moldova: „Avem acord de 

mediu pentru A7 Ploiești - Buzău. Intrăm pe ultima 100m pentru licitarea 

lucrărilor!” 

Tronsonul de circa 63 de km de la Ploiești la Buzău din A7, practic prima porțiune 

a autostrăzii Moldovei care va străbate regiune de la Nord la Sud și o va lega cu 

Muntenia și Capitala, dublând mult prea aglomeratul DN2/E85 - cel mai periculos 

drum din țară - a primit acordul de mediu și este aproape de licitarea lucrărilor, a 

anunțat ministrul Transporturilor. 
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„Vestea dimineții: avem acord de mediu pentru autostrada A7 Ploiești - Buzău. 

Intrăm pe ultima 100m pentru licitarea lucrărilor!”, a anunțat ministrul 

Transporturilor Cătălin Drulă. 

Sectorul Ploiești - Buzău din A7 are circa 63 de kilometri lungime și este împărțit 

în trei loturi: 

1. A3 (Dumbrava) - DJ100C (Mizil) 

2. DJ100C (Mizil) - DJ203G (Spătaru) 

3. DJ203G - DN2B (Buzău) 

 

Întreg tronsonul cuprinde 6 noduri rutiere, 42 de poduri și viaducte, 4 parcări 

securizate și 159 de hectare de perdele forestiere. 

 

„Acesta este un proiect din ”noua generație” pregătită de CNAIR, unde toată partea 

de proiectare este pusă la punct înainte de lansarea licitației pentru execuție. Astfel, 

vom avea exproprierile făcute la zi, toate avizele, studiile geotehnice și acordurile 

necesare - astfel încât să putem începe lucrările în teren de îndată ce semnăm 

contractul de execuție”, detalia în urmă cu o săptămână ministrul Drulă. 

Autostrada A7 - „Coloana Vertebrală” a Moldovei, salvarea față de 

criminalul drum E85 

Autostrada Moldovei A7 este cel mai avansat dintre marile proiecte de 

infrastructură rutieră pentru regiunea Moldovei. 

Aproape 440 de kilometri de autostradă în Moldova de la Nord la Sud - „Coloana 

vertebrală” a Moldovei - și care va prelua traficul pe ruta unde se înregistrează cele 

mai mari valori ale traficului din regiune și care în prezent se desfășoară pe 

DN2/E85, un drum național cu câte o bandă pe sens și un acostament puțin mai lat 

folosit adesea neregulamentar de către șoferi drept încă o bandă de circulație. 

Odată finalizat, A7 va prelua mare parte din traficul de pe actualul DN2/E85, un 

drum care, din punct de vedere al accidentelor, este cel mai periculos drum 

național din România. 

Stadiul Autostrăzii A7 Ploiești – Buzău – Focșani – Bacău – Pașcani – Suceava 

– Siret 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24132428-autostrada-a7-moldova-ploiesti-pascani-drum-expres-jaspers.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24132428-autostrada-a7-moldova-ploiesti-pascani-drum-expres-jaspers.htm
http://www.romania-actualitati.ro/topul_celor_mai_periculoase_sosele_din_romania-152008
http://www.romania-actualitati.ro/topul_celor_mai_periculoase_sosele_din_romania-152008
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Tronson: Ploiești – Buzău: 

Predarea estimativă a Studiului de Fezabilitate: Martie 2021 

Predarea Studiului Geotehnic: Martie 2021 

Obținerea Acordului de Mediu: Martie 2021 

Predarea estimativă a Proiectului Tehnic: Aprilie 2021 

Lansarea estimativă a licitațiilor de execuție lucrări: Mai – Iunie 2021 

 

Tronson: Buzău – Focșani: 

Predarea estimativă a Studiului de Fezabilitate: Aprilie 2021 

Predarea Studiului Geotehnic: Aprilie 2021 

Obținerea Acordului de Mediu: Iunie 2021 

Predarea estimativă a Proiectului Tehnic: Iunie 2021 

Lansarea estimativă a licitațiilor de execuție lucrări: Iulie – August 2021 

 

Tronson: Focșani-Bacău: 

Predarea estimativă a Studiului de Fezabilitate: Mai 2021. 

Stadiul Studiului Geotehnic: 

Predarea estimativă a Studiului Geotehnic: Aprilie - Mai 2021/ În prezent în teren 

Prestatorul are mobilizate 2 instalații de forat, iar stadiul execuției forajelor este de 

aproximativ 31,44%. 

Obținerea Acordului de Mediu: Iulie 2021 /În dată de 03.12.2020 a fost emisă de 

către A.N.P.M. decizia etapei de evaluare nr. 143 prin care decide necesitatea 

declanșării procedurii de evaluare a impactului asupra mediului. 

Lansarea estimativă a licitațiilor de execuție lucrări: Decembrie 2021. 

 

Tronson: Bacău – Pașcani 

Predarea estimativă a Studiului de Fezabilitate: Aprilie 2021 

Predarea Studiului Geotehnic: Aprilie 2021 

Depunere documentație de mediu către ANPM: Iunie 2021 / Studiul de Evaluare 

Adecvată (SEA) /Raportul privind impactul asupra mediului (RIM) 

Obținerea Acordului de Mediu: August 2021 
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Predarea estimativă a Proiectului Tehnic: Iunie 2021 

Lansarea estimativă a licitațiilor de execuție lucrări: Octombrie 2021. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Lazăr Comănescu va fi secretarul general al Organizaţiei de Cooperare 

Economică la Marea Neagră / Ministrul Bogdan Aurescu: Un succes al 

diplomaţiei române 

Diplomatul Lazăr Comănescu a obţinut funcţia de Secretar general al Organizaţiei 

de Cooperare Economică la Marea Neagră (OCMN), ministrul de Externe Bogdan 

Aurescu apreciind că acest fapt reprezintă „un succes al diplomaţiei române”, 

relatează Agerpres. 

„Salut cu satisfacţie obţinerea azi de către România a poziţiei de Secretar General 

al Organizaţiei de Cooperare Economică la Marea Neagră, în persoana 

ambasadorului Lazăr Comănescu, pe care îl felicit! Un succes al diplomaţiei 

române şi dovadă a angajamentului continuu al României pentru cooperarea la 

Marea Neagră”, a scris Aurescu, pe Facebook. 

Lazăr Comănescu a deţinut două mandate de ministru al Afacerilor Externe, în 

perioada aprilie- decembrie 2008 şi din noiembrie, 2015 până în ianuarie, 2017. A 

mai fost ambasador al României în Germania, în perioada 2009 – 2015 şi şef al 

Reprezentanţei României la UE, din 2001 până în 2008. 

OCEMN a fost constituită în 1992, în condiţiile existente în acea perioadă în zona 

Mării Negre. Astfel, la 25 iunie 1992, la Istanbul, unsprezece şefi de stat şi guverne 

(Albania, Armenia, Azerbaidjan, Bulgaria, Georgia, Grecia, Republica Moldova, 

România, Federaţia Rusă, Turcia şi Ucraina) au semnat „Declaraţia Summit-ului 

privind Cooperarea Economică la Marea Neagră” şi „Declaraţia Bosforului”. 

În iunie 1998, la Yalta, s-a semnat „Carta OCEMN”, care a intrat în vigoare la 1 

mai 1999 şi care a devenit documentul fundamental al Organizaţiei. Odată cu 

aderarea Republicii Macedonia de Nord, în noiembrie 2020, numărul membrilor 

OCEMN a crescut la treisprezece. 
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OCEMN, prin spectrul larg de activităţi, precum şi prin componenţă sa, constituie 

un cadru util dialogului şi stimulării încrederii reciproce între statele membre, 

pregătind astfel terenul pentru o posibilă angajare viabilă în proiecte mai 

ambiţioase. În acest sens, Summit-ul aniversar OCEMN de la Istanbul (22 mai 

2017) a reconfirmat angajamentul comun pentru promovarea unei cooperări 

pragmatice, orientate spre proiecte, în beneficiul comun. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Bogdan Aurescu a discutat cu secretarul american de stat Antony Blinken 

despre parteneriatul strategic România - SUA 

Ministrul român de Externe, Bogdan Aurescu, a avut marți un dialog cu secretarul 

american de stat, Antony Blinken, în cadrul căreia au discutat pe marginea 

parteneriatului strategic dintre cele două țări, despre prezența militară a SUA în 

România și securitatea la Marea Neagră, dar și despre lupta împotriva corupției și 

programul Visa Waiver. 

Discuția a fost amintită de cei doi diplomați în mesaje postate pe rețeaua Twitter. 

"Am avut o discuție bună cu ministrul român de Externe, Bogdan Aurescu, despre 

multiplele provocări pe care le avem de înfruntat împreună. Aștept întărirea 

parteneriatului nostru strategic, care durează de un deceniu, și o cooperare strânsă 

pe probleme de apărare, energie și lupta anticorupție din România", a scris Antony 

Blinken pe Twittter. 

La rândul său, Bogdan Aurescu a vorbit despre o "discuție lungă și folositoare cu 

secretarul de stat Blinken. Am fost bucuros să continuăm dialogul fructuos de 

săptămâna trecută. Am căzut de acord să extindem și să aprofundăm parteneriatul 

strategic, am vorbit despre securitatea la Marea Neagră, despre un nou concept 

strategic privind NATO". 

Discuția dintre cei doi este relatată pe larg într-un comunicat al Ministerului de 

Externe, care enumeră punctele atinse de Antony Blinken și Bogdan Aurescu. 
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"Ministrul român al afacerilor externe și Secretarul de stat Antony Blinken au 

reconfirmat angajamentul ferm al României și Statelor Unite pentru consolidarea 

în continuare a Parteneriatului Strategic, inclusiv prin intensificarea dialogului 

politico-diplomatic și a cooperării bilaterale în domeniile prioritare ale 

Parteneriatului, precum și în ceea ce privește provocările la nivel global. În acest 

sens, a fost accentuată, în cadrul discuției, importanța coordonării cu partenerii 

care împărtășesc aceleași valori și priorități strategice, precum și necesitatea 

promovării democrației și a statului de drept, inclusiv prin întărirea rezilienței 

strategice la nivel internațional", se arată în comunicatul MAE. 

Bogdan Aurescu a asigurat că România va continua să fie "un partener strategic 

puternic și de încredere al SUA, precum și un aliat NATO dedicat. În acest context, 

ministrul Bogdan Aurescu a exprimat interesul pentru întărirea coordonării 

bilaterale, fiind evidențiată poziția constantă a României în ceea ce privește 

consolidarea și dinamizarea relației transatlantice". 

Antony Blinken a exprimat "aprecierea SUA pentru progresele României în ceea 

ce privește statul de drept, reforma justiției și combaterea corupției, relevante 

inclusiv la nivel regional. A accentuat că aceste măsuri contribuie în mod hotărâtor 

la crearea unui mediu de afaceri și investițional atractiv pentru partenerii 

economici americani, evidențiind că pentru SUA dezvoltarea, extinderea și 

diversificarea relației economice cu România rămâne o prioritate". 

(Sursa: Digi 24 

 

 Demersul global pentru elaborarea unui tratat internaţional privind 

prevenirea pandemiilor: Iohannis, printre liderii semnatari / OMS se aşteaptă 

ca tratatul să fie gata încă din luna mai 

Pregătirea pentru pandemii are nevoie de leadership global pentru un sistem global 

de sănătate potrivit pentru acest mileniu. Pentru ca acest angajament să devină 

realitate, trebuie să fim ghidaţi de solidaritate, corectitudine, transparenţă, 

incluziune şi echitate, scriu peste 25 de lideri din întreaga lume, între care şi 

preşedintele României Klaus Iohannis, într-un articol în care pledează pentru 

elaborarea unui tratat internaţional privind pandemiile pentru a face faţă viitoarelor 

crize sanitare, informează Agerpres. 

http://mae.ro/node/55241
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/03/30/demers-global-pentru-elaborarea-unui-tratat-international-privind-prevenirea-pandemiilor-necesitate-si-obiective--687735
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„Credem că naţiunile ar trebui să colaboreze pentru un nou tratat internaţional 

pentru pregătirea şi răspunsul la pandemie. /.../ Solidaritatea noastră pentru a ne 

asigura că lumea este mai bine pregătită va fi moştenirea noastră care ne protejează 

copiii şi nepoţii şi minimizează impactul pandemiilor viitoare asupra economiilor 

şi societăţilor noastre”, scriu semnatarii textului, dat publicităţii marţi de 

Consiliul European pe site-ul său. 

 

Potrivit Consiliului European, un tratat internaţional privind prevenirea 

pandemiilor şi pregătirea pentru acestea este necesar pentru că niciun guvern şi 

nicio instituţie nu poate face faţă pe cont propriu ameninţării unor pandemii 

viitoare. Un tratat internaţional privind pandemiile adoptat în cadrul Organizaţiei 

Mondiale a Sănătăţii (OMS) ar permite ţărilor din întreaga lume să consolideze 

capacităţile şi rezilienţa la nivel naţional, regional şi mondial în raport cu viitoarele 

pandemii. Un tratat este un instrument obligatoriu din punct de vedere juridic în 

temeiul dreptului internaţional. 

 

Propunerea referitoare la un tratat este formulată în spiritul unei solidarităţi 

colective şi este ancorată în principiile echităţii, incluziunii şi transparenţei. Nici 

guvernele acţionând individual, nici comunitatea mondială nu pot preîntâmpina 

complet pandemiile. Însă comunitatea internaţională trebuie să fie mult mai bine 

pregătită şi să dea dovadă de o mai bună coordonare pentru a răspunde 

eventualelor pandemii viitoare de-a lungul întregului ciclu de detectare, alertă şi 

răspuns. 

 Necesitate şi obiective 

Tratatul ar stabili obiectivele şi principiile fundamentale în vederea structurării 

acţiunii colective necesare pentru combaterea pandemiilor. Un tratat internaţional 

privind pandemiile ar sprijini şi ar pune accentul pe detectarea timpurie şi 

prevenirea pandemiilor; rezilienţa faţă de pandemiile viitoare; răspunsul la orice 

pandemie viitoare, în special prin asigurarea unui acces universal şi echitabil la 

soluţii medicale, cum ar fi vaccinurile, medicamentele şi metodele de 

diagnosticare; un cadru internaţional mai solid în materie de sănătate, în care OMS  

https://www.consilium.europa.eu/en/press/press-releases/2021/03/30/pandemic-treaty-op-ed/
https://www.consilium.europa.eu/en/press/press-releases/2021/03/30/pandemic-treaty-op-ed/
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să fie autoritatea de coordonare în materie de sănătate la nivel mondial; abordarea 

de tip „O singură sănătate”, care stabileşte conexiuni între sănătatea oamenilor, a 

animalelor şi a planetei. 

 

Un astfel de tratat poate consolida cooperarea internaţională într-o serie de domenii 

prioritare, precum îmbunătăţirea supravegherii riscurilor de pandemie; 

îmbunătăţirea alertelor; îmbunătăţirea răspunsului în ceea ce priveşte accesul 

neîntrerupt la materiale, medicamente şi echipamente esenţiale de oriunde din 

lume, constituirea de stocuri în mod eficace, capacitatea de a trimite pe teren 

echipamente medicale şi echipe medicale internaţionale cu înaltă calificare. 

 

Legat de răspunsul la pandemie, o abordare coordonată la nivel mondial în ceea ce 

priveşte descoperirea, dezvoltarea şi furnizarea de soluţii medicale sigure şi 

eficace, cum ar fi vaccinurile, medicamentele, metodele de diagnosticare şi 

echipamentele de protecţie, ar fi benefică pentru securitatea sanitară colectivă. 

Partajarea agenţilor patogeni, a probelor biologice şi a datelor genomice, precum şi 

dezvoltarea unor soluţii medicale în timp util (vaccinuri, tratamente şi metode de 

diagnosticare) sunt vitale pentru a spori gradul de pregătire în caz de pandemie la 

nivel mondial. Inegalităţile în ceea ce priveşte accesul la vaccinuri, medicamente şi 

terapii ameninţă să prelungească pandemiile şi să agraveze bilanţul atât în ceea ce 

priveşte pierderile de vieţi şi sănătatea oamenilor, cât şi pentru societăţile şi 

economiile noastre. 

 

Rezilienţa sistemelor naţionale de sănătate publică este un element crucial în 

combaterea unei pandemii. Ţările trebuie să se poată baza pe sistemele lor de 

sănătate publică pentru a răspunde în mod eficace în cazul izbucnirii unei 

pandemii. 

 

Tratatul ar asigura o transparenţă sporită, o asumare în mai mare măsură a 

răspunderii şi o mai mare responsabilitate comună în cadrul sistemului 

internaţional. 

În plus, acesta va pune bazele pentru o mai bună informare a cetăţenilor şi o mai 

bună comunicare cu aceştia. Dezinformarea reprezintă o ameninţare la adresa 

încrederii publice şi riscă să submineze răspunsurile în materie de sănătate publică. 
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Un tratat internaţional privind combaterea pandemiilor ar fi un instrument 

universal care ar putea lua forma unei convenţii-cadru în temeiul Constituţiei 

OMS. 

O dispoziţie specială din Constituţia OMS, care figurează la articolul 19, 

împuterniceşte Adunarea Mondială a Sănătăţii să negocieze şi să convină asupra 

unor „convenţii şi acorduri privind aspectele care ţin de competenţa OMS”. Acest 

articol a fost utilizat, de exemplu, în 2003 pentru adoptarea Convenţiei-cadru 

pentru controlul tutunului. 

 

Tratatul privind pandemiile ar fi adoptat de statele membre ale OMS reunite în 

cadrul Adunării Mondiale a Sănătăţii. Odată adoptat la nivel internaţional de către 

Adunare, tratatul ar trebui să fie ratificat de numărul de ţări necesar pentru intrarea 

sa în vigoare. Acesta ar deveni obligatoriu din punct de vedere juridic numai 

pentru ţările care îl ratifică la nivel naţional. 

 

La baza unui astfel de tratat ar sta instrumentele existente în domeniul sănătăţii la 

nivel mondial, în special Regulamentul sanitar internaţional, care ar asigura o 

temelie solidă şi verificată care poate fi dezvoltată ulterior. 

 

Propunerea referitoare la un tratat internaţional privind pandemiile a fost anunţată 

pentru prima dată de preşedintele Consiliului European, Charles Michel, cu ocazia 

Forumului pentru pace de la Paris din noiembrie 2020. Un apel la încheierea unui 

tratat internaţional privind pandemiile a fost lansat şi de liderii G7 în declaraţia lor 

din 19 februarie 2021. 

La 25 februarie 2021, liderii UE au convenit să depună eforturi în vederea unui 

tratat internaţional privind pandemiile. „Ne angajăm să contribuim la îmbunătăţirea 

securităţii sanitare mondiale, inclusiv prin consolidarea Organizaţiei Mondiale a 

Sănătăţii şi prin depunerea de eforturi, în cadrul acesteia, în direcţia unui tratat 

internaţional privind pandemiile”, conform declaraţiei membrilor Consiliului 

European din 25 februarie 2021. 

(Sursa: Agerpres) 
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 OMS se aşteaptă ca tratatul privind pandemiile să fie gata încă din luna mai 

 

Tratatul împotriva pandemiilor propus de UE şi susţinut marţi într-un comunicat 

comun de 25 de şefi de stat şi de guvern ar putea fi gata pentru parafare încă din 

luna mai a acestui an, a declarat marţi directorul general al Organizaţiei Mondiale a 

Sănătăţii (OMS), Tedros Adhanom Ghebreyesus. 

 

„Cele 194 de state membre ale OMS vor începe acum negocierile şi ne aşteptăm să 

avem o rezoluţie în mai, când se desfăşoară Adunarea Generală a Sănătăţii”, a 

explicat Tedros într-o conferinţă de presă organizată pentru prezentarea acestei 

propuneri de tratat al cărui scop este de a pregăti mai bine omenirea în cazul 

pandemiilor viitoare, relatează EFE și Agerpres. 

 

Deşi conţinutul acordului va depinde de aceste negocieri, Tedros şi-a exprimat 

interesul ca viitorul tratat să includă măcar trei puncte-cheie: adoptarea în comun a 

unor măsuri de prevenţie şi urgenţă, informarea cu privire la patogeni (virusuri şi 

alte cauze ale bolilor) şi stabilirea mecanismelor pentru combaterea epidemiilor, 

printre care trebuie să se regăsească medicamentele, vaccinurile şi testele. 

 

„Lumea nu-şi poate permite să aştepte încheierea actualei pandemii pentru a se 

pregăti să facă faţă următoarei”, a insistat expertul etiopian, care a amintit că 

actuala criză sanitară „a expus hibe ale sistemelor naţionale, regionale şi globale de 

pregătire în caz de pandemie”. 

Tedros a semnalat şi că pandemia „a arătat cât de necesar este un angajament 

universal”, un tratat care „să ofere un cadru pentru cooperare internaţională şi 

solidaritate”. Viitorul tratat - a spus directorul general al OMS - ar putea să aibă ca 

bază de plecare elemente deja prezente în Constituţia OMS, printre care principii 

precum „sănătate pentru toţi” şi lipsa discriminării. 

Lideri din 23 de ţări, preşedintele Consiliului European şi directorul general al 

OMS au cerut elaborarea acestui „tratat internaţional privind pandemiile” pentru a 

face faţă viitoarelor crize sanitare. E vorba despre lideri din ţări de pe cinci  

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24699433-demers-comun-din-partea-25-lideri-din-intreaga-lume-pentru-tratat-privind-pandemiile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24699433-demers-comun-din-partea-25-lideri-din-intreaga-lume-pentru-tratat-privind-pandemiile.htm
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continente, printre care preşedintele francez Emmanuel Macron, cancelarul german 

Angela Merkel, premierul britanic Boris Johnson, preşedinţii sud-coreean Moon 

Jae-in, sud-african Cyril Ramaphosa, indonezian Joko Widodo sau chilian 

Sebastian Pinera. 

Tedros a ales să nu acorde prea mare importanţă absenţei de pe această listă a 

liderilor unor ţări precum SUA, Rusia sau China, apreciind că deocamdată este 

vorba doar despre o scrisoare de intenţie şi că la negocierile viitoare vor participa 

cu siguranţă toate statele membre ale OMS. 

 

La conferinţa de presă a lui Tedros a participat şi preşedintele Consiliului 

European, Charles Michel, care a amintit că Uniunea Europeană a avut încă de 

anul trecut ideea unui tratat împotriva pandemiilor şi a subliniat că un document de 

acest tip „poate îmbunătăţi prevenţia şi răspunsul la viitoarele pandemii”. 

 

„Întrebarea nu este dacă va exista o viitoare pandemie, ci cum va fi aceasta. 

Trebuie să fim pregătiţi pentru ea şi nu avem timp de pierdut”, a apreciat Michel, 

care a subliniat că, pentru ca răspunsul la o viitoare pandemie să fie mai bun, este 

nevoie să se pună accent pe transparenţa şi pe responsabilitatea sistemului 

internaţional de pregătire pentru urgenţe. 

 

„COVID-19 a expus punctele slabe şi divizările din societăţile noastre, iar acesta 

este momentul să ne unim în calitate de comunitate globală pentru a construi o 

apărare pentru generaţiile viitoare dincolo de această criză”, a conchis preşedintele 

Consiliului European. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Străinii cu drept de şedere în România se vor putea programa direct în 

platforma de vaccinare anti-COVID, după 10 aprilie 

Cetăţenii străini cu drept de şedere în România se vor putea programa direct în 

platforma de vaccinare anti-COVID, a anunţat, marţi, preşedintele Comitetului 

naţional de coordonare a activităţilor privind imunizarea, Valeriu Gheorghiţă, citat 

de Agerpres. 
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„Un alt element de noutate este legat de posibilitatea cetăţenilor străini de a se 

programa pe platformă, mă refer la cetăţenii străini cu drept de şedere în România, 

care nu deţin un CNP emis de autorităţile române.Vor putea să se programeze 

direct în platformă. Pentru aceştia va fi alocat un identificator unic, corelat cu 

documentele de identificare ale cetăţeanului străin, cu număr, serie de paşaport, de 

pildă”, a declarat Valeriu Gheorghiţă, într-o conferinţă de presă, la Palatul Victoria. 

Data la care se va implementa, foarte probabil, această funcţionalitate va fi 10 

aprilie, a precizat Valeriu Gheorghiţă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vaccinul AstraZeneca-Oxford îşi schimbă denumirea în ”Vaxzevria”, o 

decizie aprobată de către Agenţia Europeană a Medicamentului; vaccinul 

rămâne neschimbat 

Numele vaccinului împotriva covid-19 AstraZeneca-Oxford a fost schimbat şi este 

de-acum ”Vaxzevria”, la solicitarea laboratorului farmaceutic suedezo-britanic, o 

modificare aprobată de către Agenţia Euroepană a Medicamentului (EMA), însă 

vacinul în sine rămâne neschimbat, relatează AFP. 

Această modificare intervine în urma multor controverse în centrul cărora se află 

acest vaccin. 

Mai multe ţări europene au suspendat vaccinarea cu vaccinul laboratorului 

suedezo-britanic AstraZeneca, din cauza unor incertitudini cu privire la efectele 

secundare ale acestuia asupra persoanelor vaccinate. 

Acest nume nou nu schimbă vaccinul împotriva COVID-19. 

Personalul medical este necesar însă să fie ”conştient de schimbare, deoarece 

informaţiile despre produs, etichetare şi ambalare pot fi diferite”, se subliniază pe 

site-ul Agenţiei suedeze a medicamentului Lakemedelsverket. 

(Sursa: news.ro)  
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 13 miliarde de euro, transferați de Comisia Europeană către șase state 

membre UE pentru a-și acoperi cheltuielile cu menținerea locurilor de muncă 

în pandemie 

Comisia Europeană a transferat 13 miliarde de euro către șase state membre UE 

prin Instrumentul SURE, creat în plină pandemie pentru a ajuta țările să facă față 

creșterii bruște a cheltuielilor publice pentru menținerea locurilor de muncă. E 

vorba de împrumuturi la o dobândă extrem de scăzută, potrivit unui comunicat al 

executivului european. 

Cehia a primit 1 miliard de euro, Belgia – 2,2 miliarde de euro, Spania – 4,06 

miliarde de euro, Irlanda – 2,47 miliarde de euro, Italia – 1,87 miliarde de euro și 

Polonia – 1,4 miliarde de euro. Este prima dată când Irlanda a primit finanțare în 

cadrul instrumentului. 

Aceste împrumuturi ajută statele membre să facă față creșterii bruște a cheltuielilor 

publice pentru menținerea locurilor de muncă. Mai precis, vor ajuta statele membre 

să acopere costurile legate direct de finanțarea schemelor naționale de șomaj tehnic 

și a altor măsuri similare adoptate ca răspuns la pandemia de COVID-19 și 

destinate inclusiv lucrătorilor independenți. 

Până în prezent, în cadrul Instrumentului SURE, 17 state membre ale UE, printre 

care și România au primit în total 75,5 miliarde EUR sub formă de împrumuturi 

„back-to-back”. În total, România a luat împrumut 3 miliarde de euro de la 

Comisie prin acest instrument. 

Statele membre pot depune în continuare solicitări pentru a beneficia de sprijinul 

financiar acordat în cadrul SURE, resursele totale disponibile în cadrul 

instrumentului fiind de până la 100 de miliarde EUR. 

În cursul acestui an, Comisia urmează să lanseze și operațiunile de împrumut în 

cadrul NextGenerationEU, instrumentul de redresare, în valoare de 750 de miliarde 

EUR, pentru a contribui la construirea unei Europe mai verzi, mai digitale și mai 

reziliente. 

(Sursa: economedia.ro)  
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 Comisia Europeană a stabilit DATA LIMITĂ: Certificatul digital de 

vaccinare să fie gata până pe 19 mai 

Comisia Europeană doreşte ca certificatul digital de vaccinare, care va permite o 

mai bună mobilitate între statele UE în contextul pandemiei COVID-19, să fie gata 

până la târgul de turism FITUR-2021, care se va desfăşura la Madrid începând cu 

19 mai, ''pentru a nu pierde vara'', anunță AGERPRES. 

Este ceea ce a declarat vicepreşedintele Comisiei Europene, Margaritis Schinas, 

după o întâlnire avută marţi în capitala Spaniei cu secretarul general al Organizaţiei 

Mondiale a Turismului (OMT), Zurab Pololikashvili, relatează agenţia EFE. 

''Este riscant să avansăm date, dar există momente semnalate, precum 1 iunie, 

începutul verii, 17 mai, dată de la care britanicii au anunţat reluarea mobilităţii 

internaţionale, şi 19 mai, inaugurarea FITUR'', a spus comisarul european la o 

conferinţă de presă. ''Ar fi bine să-l avem până atunci pentru a nu pierde vara şi 

pentru inaugurarea FITUR'', a adăugat el. 

Parlamentul European şi Consiliul UE lucrează în prezent la definitivarea detaliilor 

acestui certificat digital, în timp ce Comisia Europeană încearcă o coordonare cu 

alte ţări (inclusiv Marea Britanie) pentru o recunoaştere reciprocă a certificatelor 

''dacă oferă acelaşi tip de informaţie şi fiabilitate''. 

Acest document digital va arăta dacă titularul său a fost sau nu vaccinat anti-

COVID-19, dacă a fost testat (negativ) pentru COVID-19 înaintea călătoriei sau 

dacă a trecut printr-o infecţie cu noul coronavirus. 

''Cine doreşte să circule prin Europa şi nu are nimic din toate acestea, mai bine să 

nu pornească la drum'', a indicat marţi vicepreşedintele Comisiei Europene. În 

opinia sa este posibil ca până pe 14 iulie, Ziua Naţională a Franţei, aşadar ''o dată 

foarte importantă pentru Europa'', circa 70% din populaţia Uniunii Europene să fie 

vaccinată anti-COVID-19. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  
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 FMI îmbunătăţeşte perspectivele economice, dar avertizează că situaţia 

globală rămâne incertă 

Fondul Monetar Internaţional (FMI) va îmbunătăţi perspectivele privind creşterea 

economică mondială în 2021 şi 2022, dar directorul general al instituţiei, Kristalina 

Georgieva, avertizează că situaţia financiară rămâne incertă, potrivit Mediafax. 

Economia mondială a înregistrat o scădere de 3,5% în 2020, în contextul reducerii 

activităţilor economice din cauza restricţiilor antiepidemice. Potrivit estimărilor 

iniţiale ale Fondului Monetar Internaţional, PIB-ul la nivel mondial ar urma să aibă 

o creştere de 5,5% în 2021 şi de 4,2% în 2022. Directorul FMI, Kristalina 

Georgieva, a declarat marţi că perspectivele economice vor fi îmbunătăţite 

săptămâna viitoare, în contextul suplimentării cheltuielilor fiscale în Statele Unite 

şi a relansării economice în ţările dezvoltate, în contextul avansării campaniilor de 

vaccinare. 

Însă Kristalina Georgieva avertizează că situaţia economică rămâne incertă, în 

contextul în care evoluţiile crizei pandemiei diferă de la o ţară la alta sau de la o 

regiune al alta. "Vaccinurile nu sunt încă disponibile pentru toată lumea şi oriunde. 

Prea multe persoane continuă să se confrunte cu pierderea locurilor de muncă şi cu 

sărăcia. Prea multe ţări sunt în urmă", a afirmat Kristalina Georgieva într-un 

discurs rostit la Consiliul pentru Relaţii Externe (Council on Foreign Relations). 

"Ne confruntăm cu cel mai mare test al actualei generaţii. Ceea ce facem va 

configura lumea post-criză", a subliniat directorul FMI, conform agenţiei Reuters. 

Kristalina Georgieva a precizat că Statele Unite şi China generează "o relansare 

economică în mai multe viteze", subliniind că economiile avansate riscă 

diminuarea cu 11% a veniturilor pe cap de locuitor comparativ cu proiecţiile 

elaborate înainte de pandemie, în timp ce economiile emergente şi în dezvoltare, cu 

excepţia Chinei, vor înregistra reduceri ale veniturilor de 20%. 

(Sursa: hotnews.ro)  

 


